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 Tid: 23 april 2009 kl 16.05 – 16.15 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 29 april 2009 

  

 

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Katharina Gratschew (m)  

Gulan Avci (fp)  

Kenneth Nilsson (s) §§ 1-20, §§ 22-23 

Jari Visshed (s)  

Berit Kruse (s) 

Ann-Margarethe Livh (v)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m) §§ 1-22 

Håkan Thorén (kd)  

Margareta Malm (s) tjänstgörande § 21 

Gunnar Sandell (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp) tjänstgörande 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Olle Cyrén, Stefan Eriksson, David Grind, Ann-

Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt 

biträdande borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 

 



  

 § 11 

Ändring av försäljningspolicy för mark som förvaltas av 

exploateringsnämnden 

Dnr 2007-550-00759 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1. Exploateringsnämnden godkänner föreslagen ändring av försäljningspolicyn. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 7 april 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp), tjänstgörande 

 ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) och ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) 

 föreslår att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) föreslår återremiss enligt 

följande: 

1. Ärendet återremitteras. 

2. Kontoret får i uppdrag att återkomma med en reviderad försäljningspolicy och 

 markanvisningspolicy i enlighet med nedanstående. 

3. Därutöver anförs följande: 

 

Ärendet visar med all önskvärd tydlighet vilka absurda situationer som 

uppkommer till följd av den moderatledda borgerlighetens ideologiskt motiverade 

försäljningsiver. Den problematik ärendet blottlägger uppkommer eftersom den 

borgerliga inställningen till kommunens verksamhet inneburit att det enbart är 

köparen som ska vara aktiv. Köparen ska själv få välja under vilka villkor 

han/hon/den/det ska agera på stadens mark. Med en regelmässigt positiv 

inställning till försäljningar skapas ett behov av generella principer för när det 

inte ska ske. Nu föreslår kontoret en förändring av policyn i syfte att kunna 

försvara stadens markvärden genom att genomföra försäljningar för att kunna visa 

på prisläget vid tvister i samband med avgäldsregleringar. Det innebär i sin tur att 

staden kan bli mer aktiv i sin markförvaltning. 

 

Vi anser att det vore bättre med en markpolitik där kommunen har större 

utrymme att vara en aktiv förvaltare av fastigheter. I normala avtalssituationer så 

är det ju två parter som förhandlar och sluter en överenskommelse, inte bara den 

ena parten. 

 

10-årsregeln tillkom eftersom kontoret befarade att fastighetsägare skulle välja att 

teckna tomträttsavtal för att sedan köpa till ett förmånligare pris än det pris de 

skulle ha fått om de köpt från första början. Denna problematik hanteras genom 

den föreslagna förändringen. De aktuella problemen skulle dock upphöra att 

existera om inte stadens markpolitik genomsyrades av föreställningen att staden 

ska vara passiv och att en försäljning till en aktör på fastighetsmarknaden - på 

något esoteriskt sätt - skulle öka graden av frihet i samhället. Istället borde staden 

ta ställning till vad som bör upplåtas med tomträtt och vad som ej borde göra det, 



  

från fall till fall, med utgångspunkten att kommunens fastighetsinnehav bör 

användas och vårdas, och det med kommunens utveckling för ögonen. 

 

Härefter framläggs följande förslag: 

 

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp) ställer sig 

 bakom kontorets förslag. (se beslutet)  

 

2) Tjänstgörande ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) föreslår följande: 

1. Försäljningspolicyn omarbetas enligt följande: 

 

Det bör tydligt framgå i policyn att staden bör förvalta sin mark och endast sälja 

den om särskilda skäl föreligger. Det bör också framgå att staden har ett 

helhetsansvar för stadsutvecklingen.  

 

Därutöver kan tilläggas att det är positivt att en försäljningspolicy har utarbetas 

och att det är viktigt att den följs, till exempel att mark inte säljs under 

lågkonjunktur, vilket sker idag. Utöver en försäljningspolicy bör en förvärvspolicy 

utarbetas. 

 

1) Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) föreslår följande: 

1. Förslaget avslås. 

2. Därutöver anförs följande: 

Vänsterpartiet anser inte att staden ska sälja mark annat än i undantagsfall, 

eftersom vi anser att stadens ägande ska öka, inte minska. 

I de fall staden säljer anser Vänsterpartiet inte att all försäljning ska ske till 

marknadspris, ibland måste man kunna gå under marknadspris för att möjliggöra 

verksamhet eller byggen som staden och människorna som bor här behöver, av 

andra orsaker än rent ekonomiska. 

 

Vänsterpartiet anser att möjligheterna att sälja mark eller fastigheter är mer eller 

mindre uttömda i innerstaden och i de mer attraktiva delarna av ytterstaden, 

eftersom inslagen av privat ägande redan är mer än väl tilltagna i dessa områden. 

 

Omröstning 

Ordföranden tar först upp förslaget om att återremittera ärendet och ställer det mot 

förslaget att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. Nämnden beslutar att avgöra 

ärendet vid dagens sammanträde. 

 

Därefter ställer ordföranden de övriga framlagda förslagen mot varandra och nämnden 

beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) med hänvisning till sitt förslag om 

återremiss. 

Tjänstgörande ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) med hänvisning till sitt förslag. 

Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 



  

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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